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نماینده سابق مجلس شورای اسلامی؛

صداوسیما اگر توان مدیریت داشت که وضعیت خودش امروز به اینجا کشیده نمیشد
محمود صادقی با بیان اینکه پیشنهاد کمیسیون تلفیق برای واگذاری فضای مجازی به صداوسیما غیرقانونی است، خاطرنشان کرد: «صداوسیما اگر توان

مدیریت داشت که وضعیت خودش امروز به اینجا کشیده نمیشد».

به گزارش سایت خبری پرسون، .یک فعال سیاسی اصلاحطلب، گفت: صداوسیما اگر توان مدیریت رسانه و فضای مجازی را داشت که وضعیت خودش
امروز به اینجا کشیده نمیشد. امروز مردم به جای آنکه در پیگیری موضوعات مختلف و اخبار صداوسیما را مرجع خودشان قرار بدهند به رسانههای
خارجی و یا حداقل به رسانههایی غیر از صداوسیما مراجعه میکنند. این نشان میدهد که صداوسیما ناموفق بوده و این ناکامی صداوسیما به دلیل آن

است که نگاهش همواره متکی بر سانسور و محدودسازی بوده است.

محمود صادقی در پاسخ به این پرسش که آیا پیشنهاد کمیسیون تلفیق برای واگذاری نظارت بر فضای مجازی به صداوسیما انحصارگرایی نیست، گفت:
من قبل از این هم بارها درباره این اقدامات مشابه توسط سازمان صداوسیما و همین طور مجلس شورای اسلامی صحبت کردم و به این گونه مسائل

انتقاد داشته و دارم. من همان طور که قبلا هم گفته بودم، بازهم تاکید دارم که چنین اقدامات و تصمیماتی نادرست و غیرقانونی است.

این نماینده سابق مجلس شورای اسلامی ادامه داد: بخشی از این ایرادات هم شکلی است. چراکه ما در بحث و قانون بودجه اصلا امکان تصویب و
طرح چنین پیشنهاداتی را نداریم. ما در قانون نویسی بودجه آن هم برای بازه زمانی یک ساله باید به موضوعات مرتبط با دخل و خرج کشور بپردازیم و
اینکه مجلس بخواهد چنین حکمی بدهد و نظارت و تصمیمگیری برای فضای مجازی را به صداوسیما واگذار کند، اصلا در شان و جایگاه بودجه نیست و

انتظار میرود که شورای نگهبان نیز با توجه به همین موارد این پیشنهادات را رد کند.
انحصار و انحصارگرایی برای کشور زیانبار است

وی افزود: نکته دیگری که به نظر من باعث میشود که پیشنهاد و نظر کمیسیون تلفیق غیرقانونی باشد، این است که مجلس نمیتواند چیزی را
تصویب کند که منجر به افزایش هزینههای عمومی شده و بار مالی داشته باشد و این هم یکی دیگر از نکاتی است که شورای نگهبان با توجه به آن

میتواند از این تصمیم کمیسیون تلفیق ایراد بگیرد.

این حقوقدان با بیان اینکه انحصار و انحصارگرایی برای کشور زیانبار است، گفت: صداوسیما اگر توان مدیریت رسانه را داشت که وضعیت خودش
امروز به اینجا کشیده نمیشد. امروز مردم به جای آنکه در پیگیری موضوعات مختلف و اخبار، صداوسیما را مرجع خودشان قرار بدهند به رسانههای
خارجی مراجعه میکنند. این نشان میدهد که صداوسیما ناموفق بوده و این ناکامی صداوسیما به دلیل آن است که نگاهش همواره متکی بر سانسور و
محدودسازی بوده است. این در حالی است که یکی از مولفههای دسترسی آزاد به اطلاعات و گردش اطلاعات کنارگذاشتن همین رویه سانسور و

محدودسازی است.
در مجلس قبل طرحی را برای اصلاح ساختار صداوسیما دنبال کردیم ولی به نتیجه نرسید

وی در پاسخ به این پرسش که آیا نیاز نیست که یک ساختار صداوسیما با شرایطی که طی چند دهه اخیر دچار افول شده مشمول یک سری اصلاحات
شود، گفت: ما در مجلس قبل طرحی را برای اصلاح ساختار صداوسیما دنبال کردیم ولی به نتیجه نرسید. متاسفانه دوستان و آقایان یک برداشت غلطی
از قانون دارد. آنان حتی فراتر از این مسائل پیش رفتند و علیرغم آنکه تاکنون اجازه فعالیت به تلوزیون خصوصی را ندادند، حالا دنبال انحصارگرایی در

موضوعات دیگر هستند.

بیشتر بخوانید:

صداوسیما میتواند از گسترش فعالیت سایتهای قمار جلوگیری کند

صداوسیما مشغول محدودسازی آزادی بیان است

صادقی ادامه داد: صداوسیما برخلاف اصل 175 قانون اساسی که اشاره دارد باید اصل آزادی بیان و نشر افکار با رعایت موازین اسلامی و ملی تامین
شود را رعایت نمیکند. صداوسیما در اکثر دوران به ویژه در دوران اخیر مشغول محدودسازی آزادی بیان است و همین باعث شده که مردم به
رسانههای بیگانه روی بیاورند. حالا اگر بخواهند این رویه نیز به فضای مجازی هم سرایت کند، مشخص نیست چه نتایجی را به همراه دارد. البته این
هم سوال است که آنان چطور میخواهند این مساله را به فضای مجازی تعمیم بدهند؟ شاید دنبال آن باشند که هرکسی برای فعالیت در فضای مجازی
باید مجوز از صداوسیما بگیرد که تقریبا غیرممکن است و اگر قرار بر تنظیم قوانین جدید باشد که قانون تمام این ظرفیتها را در موضوعات مختلف مثل

جرائم رایانهای و .... پیش بینی کرده است.



این نماینده سابق مجلس شورای اسلامی افزود: شاید بخواهند یک موازیکاری جدیدی را ایجاد کنند که این هم روش درستی نخواهد بود. به ویژه آنکه
فضای مجازی و نظارت بر آن نیازمند یک تخصص و علم است که باید این امر را به متخصصان و کارشناسان این حوزه مثل وزارت ارتباطات سپرد و

نباید در این مساله صداوسیما دخالت کند.

این حقوقدان همچنین در پاسخ به سئوالی درمورد نحوه مدیریت و نظارت بر صداوسیما گفت: طبق اصل 175 قانون اساسی شورایی مرکب از قوای سه
گانه نظارت بر این سازمان را برعهده دارند ولی عملا این شورا از کارآمدی لازم برخوردار نیست و من در مجلس قبل هم گاهی به شوخی با دوستان عضو
این شورا که صحبت داشتم میگفتم که « شما در شورا بر صداوسیما نظارت میکنند یا اتفاقات را نظاره میکنید؟ بهتر است که شما نظارت را از شورای

نگهبان یاد بگیرید. نظارت باید موثر باشد.»

وی افزود: باید نظارت بر صداوسیما دقیق و موثر باشد. باید حتی دخل و خرج صداوسیما مورد نظارت و مطالبه قرار بگیرد ولی متاسفانه صداوسیما تبع
اساسنامه خودش است و در برخی موضوعات و امور نیر عملکرد غیرشفاف است. این سازمان نیز تلاش دارد که خودش را همواره از نظارت مجلس دور
نگه دارد. این درحالی است که این سازمان هرسال بودجه کلان ریالی و ارزی دریافت میکند و ردیف ثابتی گاهی 100 میلیون دلار و گاهی 200 میلیون

یورو از صندوق ملی توسعه دریافت میکند.


